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Skatteudvalget har i brev af 29. april 2010 stillet følgende spørgsmål nr. 431 (alm. 
del), som hermed besvares. 

Spørgsmål 431:
”I forlængelse af ministerens besvarelse af alm. del – spørgsmål 124 om udbetalin-
gen af Den særlige Pensionsordning ønskes det oplyst:

- Hvor meget der (efter afgift til staten) er udbetalt til kontohaverne i perio-
den 1. januar 2010 til 30. april 2010.

- Hvor meget der er indbetalt til staten i afgift af de i denne periode hævede 
beløb.

- Hvor stort et beløb ATP har overflyttet til anden pensionsforvalter dels for 
perioden 1. juni til 31. december 2009, dels for perioden 1. januar til 30. 
april 2010.

- Om ministeriet kan oplyse, hvornår det af Københavns Universitet omtalte 
projekt forventes afsluttet.”

Endeligt svar:
Særudbetalingen af SP-midler fortsatte frem til den 30. april 2010, hvor de reste-
rende midler i SP automatisk udbetales til kontohaverne, således at SP-ordningen 
kan afskaffes.

Jeg har fra ATP fået oplyst, at der i perioden 1. januar til 30. april 2010 er udbetalt 
740 mio. kr. til kontohaverne.

ATP har yderligere oplyst, at 377 kontohavere i perioden 1. juni 2009 frem til 31. 
december 2009 flyttede et samlet SP-beløb på 5,7 mio. kr. til en anden pensions-
forvalter. I perioden fra 1. januar 2010 til 30. april 2010 flyttede 5.196 kontohavere 
i SP ligeledes et samlet beløb på 119 mio. kr. til en anden pensionsforvalter.

Skat har oplyst, at der ifølge deres samlede opgørelse for ATP og øvrige pensions-
forvaltere er afregnet i alt ca. 558,5 mio. kr. i afgift til staten i perioden 1. januar
2010 til 30. april 2010.

Skat har desuden oplyst, at den samlede opgørelse af afgift for 2009 og 2010 ved 
udbetaling af SP fra ATP og øvrige pensionsforvaltere udgør i alt ca. 17,9 mia. I 
dette beløb kommer 1,2 mia. kr. fra andre pensionsforvaltere end ATP.
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Det er endelig oplyst over for mig, at foreløbige resultater af Københavns Universi-
tets undersøgelse om, hvordan de udbetalte SP-midler er anvendt, vil blive præsen-
teret på en konference planlagt til den 11. juni, og at der på grundlag af konferen-
cen vil blive udarbejdet en orientering til udvalget. 

Jeg henholder mig hertil.

Venlig hilsen

Inger Støjberg


